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Zápis z 10. jednání  

Výboru pro IT, Smart City a eGovernment ZHMP konaného  

dne 18.6.2024 v 13:00 

 

Přítomni:  David Procházka, Mgr. Ivor Kollár, Mikuláš Pobuda (online), Bc. Jan Kolář (online), Jan 

Wolf, Mgr. Zuzana Drázdová (online), Mgr. Barbora Rázga, Ing. Mgr. Jaromír Beránek, 

Michal Kočandrle (online), Mgr. Filip Málek (online) 

Omluveni:  Mgr. Jakub Lepš, M.A. 

Tajemník:  Ing. Jakub Mašek  

Hosté:  Luboš Kratochvíl, Ondřej Šárovec, Adam Pajgrt, Michal Novák, Daniel Mazur  

Jednání řídil:  David Procházka, předseda Výboru pro IT a Smart City ZHMP 

 

Program:  

Bod Tisk Materiál 

1.  Schválení programu 10. jednání Výboru pro IT, Smart City a 
eGovernment 

2.  Volba ověřovatele zápisu z 10. jednání Výboru pro IT, Smart City a 
eGovernment 

3.  Představení nového generálního ředitele OICT 

4.  Představení konceptu SPACE OICT  

5.   Různé 

 

1. Schválení programu 5. jednání Výboru pro IT, Smart City a eGovernment 

 

Jednání bylo zahájeno v 13:00 za přítomnosti 10 členů Výboru z 11 celkem. Výbor je usnášeníschopný. 

Předseda Výboru David Procházka přivítal přítomné na 10. jednání Výboru a představil plánovaný 

program. Do bodu různé nebylo přihlášeno žádné další téma.   

Schválení programu jednání: program byl v upraveném znění jednomyslně schválen.  

 

2. Volba ověřovatele zápisu z 10. jednání Výboru pro IT, Smart City a eGovernment 

 

Jako ověřovatel zápisu byl navržen Jan Wolf.  
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Volba ověřovatele zápisu: ověřovatelem zápisu byl jednomyslně zvolen Jan Wolf. 

 

3. Představení nového generálního ředitele OICT 

 

Nový generální ředitel Operátora ICT Luboš Kratochvíl se představil a uvedl, že celou svoji kariéru se 

historicky pohyboval mimo veřejný sektor v komerční sféře. Zároveň požádal o trpělivost, než bude 

schopný navnímat veškeré magistrátní procesy z hlediska formalit a souvislostí. V rámci OICT se 

aktuálně snaží mapovat situaci, aby se v problematice detailně zorientoval. Na úvod pak požádal 

přítomné, aby se zeptali na to, čeho se má dotknout ve větším detailu.  

Jan Wolf se zeptal, jaké má představy ohledně nástupu do společnosti a jaké vize má směrem k Výboru 

pro IT, Smart City a eGovernment. Luboš Kratochvíl uvedl, že vize směrem k OICT má, směrem k výboru 

zatím ne, protože ještě úplně nezná veškeré procedurální náležitosti. Z hlediska vize směrem k OICT by 

chtěl, aby se společnost dostala do standardního stavu – dodavatel – zakladatel tak, aby se byli schopní 

rozvíjet tím směrem, jak to magistrát očekává – interně co umí a co rozvinout. Otevřeně řekl, že to 

vnímá, že Operátor ICT aktuálně není tam, kde bychom ho chtěli mít – ale chce, aby se pošramocenou 

pověst podařilo posunout.  

Barbora Rázga poděkovala novému řediteli, že do pozice šel, vzhledem k tomu, že vztahy mezi 

Operátorem ICT a Magistrátem nejsou úplně ideální. Na dalším Zastupitelstvu hl. m. Prahy bude bod 

ohledně proběhlého auditu OICT, a dotázala se, zda tam bude jako nový ředitel vystupovat a zda se 

s výsledky auditu seznámil. Luboš Kratochvíl uvedl, že tam určitě bude, klidně rád vystoupí a odpoví na 

jakékoliv otázky. Z hlediska auditu uvedl, že ho četl, ale nezná historické souvislosti – budou tam však 

kolegové, kteří toto pokryjí.  

David Procházka uvedl, že velmi pozitivně vnímá snahu narovnat vztahy mezi Magistrátem a 

Operátorem ICT a zeptal se, jaké produkty by chtěl v OICT rozvíjet. Luboš Kratochvíl konstatoval, že by 

chtěl do OICT přinést projekty, se kterými má zkušenosti z privátní sféry – z hlediska evidence, instituce 

obvykle zbytečně platí nemalé peníze vůči operátorům, je mu blízká i oblast týkající se smart city a 

datových platforem – sběr dat a jejich využití. Big data vnímá jako oblast, která má velký potenciál, ale 

jejich využití se nachází relativně pomalu – nejsou to oblasti pokryté ze strany OICT – to je první dojem 

a co s sebou přinesl. Jsou tam oblasti, které rezonují – AI atd. – to jsou podle něj věci, které jsou hodné 

prozkoumání.  

  

4. Představení konceptu SPACE OICT 

 

Ondřej Šárovec představil koncept SPACE OCIT, což je koncept Smart Prague centra, který se diskutuje 

od roku 2019. Autoři se nechali inspirovat CAMP organizace IPR, který se zabývá agendou architektury,  
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urbanismu a územního rozvoje s tím, že SPACE OICT by měl řešit inovace, moderní technologie a 

podílet se na vzdělávání.  

První část prezentace bude zaměřena na realizační studii, zde bylo selektováno místo v podobě 

Holešovické tržnice, která se jeví jako vhodná lokace. Projektový záměr bude představen příští týden 

na komisi a pokud bude podpořen, bude předložen do Rady hl. m. Prahy. První etapa je zaměřena na 

zpravování studie, faktická realizace by poté byla představena na Výboru pro IT, Smart City a 

eGovernment.  

Ondřej Pajgrt představil koncept SPACE OICT, který má být platformou pro setkávání odborné 

veřejnosti, má mít vzdělávací charakter a synergie s dalšími aktivitami města v oblasti inovací. SPACE 

je zážitkový prostor, jeho náplní by mělo být zajištění přístupu k množství aktivit v oblasti inovací pro 

širokou veřejnost. Jako místo byla vybrána Holešovická tržnici, i kvůli blízké vzdálenosti sídla Operátora 

ICT.  

Důvody pro SPACE jsou následující – 1) evidují touhu na úrovni všech stakeholderů posilovat inovační 

kulturu, 2) Praha má v programovém prohlášení takový prostor realizovat, 3) platformy pro inovace 

fungují, 4) Pražany inovační aktivity zajímají, 5) OICT má inovace v popisu práce a 6) město se bez 

inovací neobejde.  

OICT se v tomto inspiroval u jiných měst – Linec, Kodaň, Oakland a Pardubice. Hlavní důraz je kladen 

na učení skrze zážitkovou zkušenost. Toto je způsob, jak by měl být SPACE koncipován. Většina akcí 

s důrazem na tuto problematika historicky a v současnosti probíhá v CAMPu.  

Aktuální záměr je namyšlen v hale 40 a 41 Holešovické tržnice. Nyní by OICT chtěl udělat realizační 

studii, která by určila rozpočet investiční akce a dořešila jednotlivé detaily. Prostor by měl mít 

auditorium, kavárnu, kanceláře, knihovnu, místo pro workshopy, technologické centrum atd. OICT by 

do tohoto prostoru zároveň rád umístil týmy Smart Prague a platformy Golemio.  

Cílovými skupinami bude široká veřejnost, zástupci města a odborníci. Celý záměr je konzultován se 

společností Bloomberg associates.  

Časová osa projektu počítá s tím, že by měl záměr projít Radou hl. m. Prahy v červenci 2024, během 

roku 2025 by se měla vypracovat projektová studie, následně v průběhu 2026 vysoutěžena veřejná 

zakázka, v roce 2027 proběhnout realizace a v roce 2028 zahájen pilotní a pak plný provoz.   

Ivor Kollár se zeptal, zda mají inspiraci v jiných městech a jaká bude přepokládaná finanční náročnost 

projektu. Ondřej Pajgrt uvedl, že příklad dobré praxe je primárně CAMP, který představuje příjemný 

způsob pro setkávání a poskytování přidané hodnoty návštěvníkům, z hlediska tématu inovací je to pak 

prostor v Linci. Co se týče finanční náročnosti, realizační studie by měla vyjít na částku 4,7 mil. Kč a celá 

částka na realizaci (bude vycházet z realizační studie a je to jen předběžný odhad) by měla vyjít v řádu 

70-80 mil. Kč v první variantě a druhé variantě na 180 až 240 mil. Kč.  

Jaromír Beránek uvedl, že na projektu byla podle jeho názoru odvedena dobrá práce, myšlenka vznikla 

tak, že město by mělo mít místo – data hub pro prezentace svých projektů. Je to dobrý projekt, který 

doufá, dostane širší politickou podporu.  
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David Procházka se dotázal, zda byly uvažovány i jiné lokality. Ondřej Pajgrt uvedl, že ano – byla to 

lokalita městských prostor v Hybernské ulici a prostory Radničních domů, kde sídlí Skautský institut.  

David Procházka poděkoval za účast a ukončil jednání výboru.  

 

Zapsal: Ing. Jakub Mašek   

Ověřil/a: Jan Wolf 

 

 

 


